
نشس��ت فراکس��يون مع��دن و صنايع معدن��ي با حضور 
وزي��ر صنع��ت، معدن و تجارت و رييس مجلس ش��وراي 
اسلامي برگزار شد. رييس کميسيون صنايع در اين جلسه 
گفت: بايد معادن و صنايع معدني جايگزين نفت شود اما در 
حال حاضر وضعيت قوانين و عدم تخصيص بودجه هاي 
در نظر گرفته شده مشکلاتي بر سر اين مسير ايجاد کرده 
اس��ت.به گ��زارش ايلنا، عزيز اکبري��ان ادامه داد: موضوع 
ع��دم تخصي��ص بودجه ها را از محمدباقر نوبخت، رئيس 
سازمان برنامه و بودجه پيگيري کرديم، توضيح داده شد که 
بودجه ها صرف حقوق معلمان و بهزيستي مي شود و دولت 
امکان پرداخت بودجه س��اير بخش ها را ندارد.وي عنوان 
کرد: متأسفانه در زمينه مطالعات صنايع معدني و اکتشافات 
عملکرد خوبي نداشتيم و در آينده به جايي خواهيم رسيد که 
نه معدن جديدي ايجاد شده و نه اکتشاف تازه اي رخ داده 
بلکه از ذخاير گذش��ته خود برداشت کرده ايم.اين نماينده 
مجلس دهم گفت: بايد از خام فروش��ي جلوگيري کنيم، 
اين موضوع مورد تأکيد مقام معظم رهبري نيز بود و همه 
مي دانيم خام فروشي در بحث معدن به هيچ عنوان به نفع 
کشور نيست و لازم است دولت اين موضوع را در احکام 

قانون بودجه لحاظ کند.
عقب تر از متوسط جهاني  ���

در ادامه رئيس کميته صنايع و معادن با اش��اره به تأکيد 
مقام معظم رهبري در بخش معدن عنوان کرد: ايش��ان 
تأکيد داش��تند که بايد معادن جايگزين درآمدهاي نفتي 
شود، بنده به عنوان کارشناس اعتقاد دارم اين کار شدني 
است ولي اما و اگرهايي دارد.داريوش اسماعيلي با تاکيد 
بر اينکه اکتشاف، استخراج و فرآوري يا صنايع معدني از 
بخش هاي مهم معادن هس��تند گفت: متأس��فانه در هر ۳ 
بخش عملکرد قابل قبولي نداشته ايم اين در حالي است 
که کش��ورهاي ديگر با ش��رايط مش��ابه ايران به خوبي از 
فضاي معدني خود براي اقتصاد س��الم اس��تفاده کرده اند.

نماينده سروس��تان در مجلس آماري در خصوص هزينه 
اکتش��اف در کش��ورهاي مختلف ارائه کرد و گفت: هزينه 
اکتش��اف در س��ال ۲۰۱۶ در جهان بالغ بر ۱۵.۶ ميليارد 
دلار بود، کش��ور چين ۲.۵ ميليارد دلار، آمريکا ۴ ميليارد 
دلار، آرژانتين ۰.۸ ميليارد دلار و اس��تراليا ۱.۹۵ ميليارد 
دلار در اين زمينه هزينه کردند اين در حالي است که در 
کشور ما از سال ۸۰ تا ۹۱، ۶۶۱ ميليارد تومان هزينه شده 
اس��ت.وي اظهار داشت: متوسط استخراج ذخيره معدني 
در جهان کمتر از ۰.۴ درصد اس��ت اما در ايران تنها يک 
درصد استخراج صورت مي گيرد که نشان دهنده آن است 
که ما از متوسط جهاني عقب هستيم. همچنين در سال 
۲۰۰۹ س��رمايه گذاري خارج��ي در صنايع ۲.۳۸ ميليارد 

دلار بود اين در حالي اس��ت که در کش��ور ما تنها ۷ درصد 
از سرمايه گذاري خارجي جذب شد.اسماعيلي با اشاره به 
اينکه در دوره قبل و در اين دوره مجلس جلساتي در زمينه 
تقويت معدن تش��کيل ش��ده است به نتايج آن اشاره کرد 
و بيان داش��ت: تصويب ماده ۲۴ مکرر قانون معدن، ماده 
۳۵ قان��ون رف��ع توليد رقابت، حذف معافيت مالياتي براي 
ص��ادرات مواد خام، ممنوعيت قيمت گذاري مواد معدني 
از طري��ق دول��ت و واگذاري مع��ادن قبل از اجراي قانون 
اصل ۴۴ و ماده ۴۳ برنامه شش��م توس��عه از جمله نتايج 
جلسات مجلس در زمينه معدن بوده است.رئيس کميته 
معدن گفت: فقدان اس��تراتژي مدون در معدن و صنايع 
معدني، فقدان سياست گذاري در جذب سرمايه هاي داخلي 
و خارجي، توجه به اکتش��اف و عمق اکتش��اف، عدم توجه 
ب��ه قوانين بالادس��تي از جمله قان��ون برنامه پنجم، عدم 
توجه به پتانسيل هاي دانشگاهي و تداخل قوانين از جمله 

مشکلات پيش روي بخش معدن است.
چارچوبي براي قراردادهاي بين المللي  ���

وزير صنعت، معدن و تجارت نيز در اين جلسه گفت: شرايط 
براي توسعه معدني مهيا نيست با اين حال وزارتخانه براي 
اجراي دستور مجلس و تعيين اولويت هاي معدني ليستي 
تهيه کرده است که اعتقاد داريم اين ليست بايد بر اساس 
س��ند آمايش س��رزميني تهيه مي شد با اين حال بر اساس 
اطلاعات ناقص خود تا حدودي ليستي از اولويت ها تهيه 
ش��ده است.محمد ش��ريعتمداري با اشاره به پيش نويس 
نقشه راه معدن و صنايع معدني عنوان کرد: دو هفته گذشته 
پيش نويسي از نقشه راه معدن و صنايع معدني براي۴ سال 
آين��ده در۹ فص��ل به کميس��يون صنايع و معادن مجلس 
ارائ��ه ش��د تا نظرات نماين��دگان در اين زمينه جمع آوري 
و در نهاي��ت نهايي ش��ود.وزير صنع��ت، معدن و تجارت 
تأکيد کرد: لازم اس��ت روش کار اکتش��اف را تغيير دهيم 
بنابراين بايد اکتش��اف از حالت س��نتي خارج شود و توليد 
براي صادرات انجام ش��ود نه آن که تنها با خام فروش��ي، 
درآمدزايي کنيم.وي عنوان کرد: در نظر داريم چارچوبي 
براي قراردادهاي بين المللي مشخص کنيم تا بتوانيم در 

عرض دو ماه آينده س��رمايه هاي خارجي را براي حضور 
در کشور پرزنت کنيم و به نوعي مي توانيم همان الگوي 
IPC در زمينه معادن پياده کنيم.ش��ريعتمداري با اش��اره 
به وضعيت معادن کوچک در کش��ور گفت: بايد وضعيت 
معادن کوچک اصلاح ش��ود و تا آن زمان انتظار مي رود 
که معادن بزرگ از اين معادن مراقبت و به عبارتي پدري 
کنند، اخيراً با ۷۰ نفر از مس��ئولان براي برنامه داش��تن در 
بخش معادن کوچک جلس��اتي داش��تيم.وي ادامه داد: ۵ 
هزار و ۹۰۰ واحد فعال معدني داريم، ۴ هزار و ۲۰۰ واحد 
معدني در حال تجهيز يا رکود داريم همچنين مشخص 
ش��د تا در بخش س��اختماني رونق ايجاد نشود نمي توانيم 

در زمينه صنايع و معادن رونقي ايجاد کنيم.
تسريع در جذب سرمايه گذاري خارجي ���

علي لاريجاني در پايان اين نشست با بيان اينکه بايد موانع 
و زمينه هاي توس��عه معادن مش��خص و نظرات مشورتي 
در اي��ن زمين��ه دريافت ش��ود گفت: باي��د در زمينه جذب 
س��رمايه گذاري خارجي س��رعت بيشتري ايجاد کرد تا از 
تکنولوژي بهره مند ش��ويم، بايد از ظرفيت رفع تحريم ها 
اس��تفاده کرد و در راس��تاي منافع کش��ور نسبت به جذب 
سرمايه گذاري خارجي اقدام لازم انجام شود.وي با اشاره 
به مدل جديد قراردادها اظهار داش��ت: مدل جديد براي 
قراردادها دردسرها را کم خواهد کرد؛ هر چه زودتر روي اين 
موضوع کار کنيم چرا که از اين منظر به منافع کشور کمک 
خواهد شد و اگر لازم به حمايت و تسهيلات لازم بود مجلس 
کمک خواهد کرد.لاريجاني به صندوق بيمه معادن اشاره 
کرد و گفت: براي صندوق بيمه معادن بودجه اي در نظر 
گرفته ش��ده اس��ت که بايد به طور جدي به آن پرداخت، 
اي��ن صن��دوق مي تواند حمايت کننده بخش هاي معدني 
باش��د بنابراين در بودجه امس��ال از طريق لايحه موضوع 
مطرح شود چرا که مي تواند سنگر و پشتيبان خوبي براي 
معادن محس��وب ش��ود.وي ادامه داد: در صادرات دو نکته 
وجود دارد اول اينکه ش��رکت هاي بزرگ براي صادرات 
در نظر گرفته شود و در ادامه بايد رقابت ها در بخش هاي 
مختلف منفي نباشد بنابراين نيازمند ساماندهي رقابت هاي 
صادراتي هستيم.رئيس مجلس شوراي اسلامي با تأکيد بر 
اينکه بايد مشوق هاي صادراتي مداوم شود، اظهار داشت: 
دول��ت تأکي��د دارد که براي پرداخت بودجه جاري مجبور 
است از بخش هاي ديگر برداشت کند بنابراين لازم است 
در قان��ون پيش بيني ش��ود ک��ه دو درصد از صادرات را در 
صندوقي براي پشتيباني از صادرکنندگان در نظر گرفته 
شود، پيشنهاد مي کنم اين موضوع به صورت دائمي انجام 
ش��ود تا بخش هاي مختلف صادرات دغدغه عدم حضور 

در سال بعد را نداشته باشد.

رييس س��ازمان انرژی اتمی با بيان اين که برجام برای 
همه طرف ها مفيد است تأکيد کرد: برجام برای ما، جامعه 
بين الملل و استحکام بخشيدن به ان پی تی مهم است. اگر 
برجام بهم بخورد هيچ کنوانسيونی نمی تواند از استحکام 
لازم برخوردار باشد. اميدواريم اين اتفاق پيش نيايد. ولی 
اگر برجام بهم بخورد ما آنها را حيرت زده خواهيم کرد.

علی اکبر صالحی در مراس��م گراميداش��ت پنجاهمين 
س��الگرد فعاليت راکتور تحقيقاتی تهران گفت: در حال 
حاضر در امر راديوداروها قدم های بلندی را برمی داريم. 
مسئولان به خوبی کار را پيش می برند. خوشبختانه در 
بحث جی ام پی کار س��اختمانی و طراحی ها آغاز ش��ده 
اس��ت. اين کار، کار بزرگی اس��ت و قريب به ۶۰ ميليون 
يورو هزينه دارد که اميدواريم در ۴ سال آينده تکميل شود 
و ما در عرصه راديودارو در چارچوب )جی ام پی( بتوانيم 

در غرب آسيا حرفی برای گفتن داشته باشيم.
رييس سازمان انرژی اتمی به امضای پيمان ان پی تی 
توسط ايران اشاره کرد و افزود: پس از مرور روند تحول 
علوم و فناوری هس��ته ای، متوجه ش��دم برای اينکه وارد 
عرصه فناوری هس��ته ای ش��ويم با فشار آمريکا بايد ان 
پی تی را امضا می کرديم؛ با اين وجود مس��ئولان وقت 
س��ازمان بس��يار زيبا حرکت کرده بودند. به اين صورت 
که همه صنعت هسته ای را در نظر گرفته بودند نه فقط 
ساخت نيروگاه بلکه تأمين نيازهای آن را هم ديده بودند. 
صالح��ی افزود: پيش بينی ش��ده ب��ود که اگر نيروگاهی 
می خرن��د ني��روی انس��انی لازم و ديگر الزامات از جمله 
س��وخت آن را نيز تأمين کنند تا در ارتباط با ادامه حيات 
نيروگاه اگر نگويم خودکفا، خوداتکا باش��يم. نمی ش��ود 
نيروگاه داش��ت و ميلياردها دلار س��رمايه گذاری کرد و 
نسبت به سوخت آن بی توجه بود. اين پيش بينی ها همه 

جای تقدير دارد.
صالحی سپس در زمينه فرايند اکتشاف در سازمان گفت: 

از س��ال ۸۸ که افتخار حضور در س��ازمان پيدا کردم با 
اج��ازه ای ک��ه از مقام معظم رهبری گرفتيم، توانس��تيم 
جس��تجوی هوايی را انجام دهيم و امکاناتی را از خارج 
وارد کنيم. آن هم به س��ختی. زيرا اجازه تامين آن داده 
نمی ش��د. هلی کوپترهايی وارد ش��د. الان قريب به ۷۳ 
تا ۷۴ درصد برداش��ت هوايی از خاک ايران انجام ش��ده 
است. اين رقم با نسبت ۲۰ درصدی که حداکثر قبل از 
انقلاب انجام شده بود قابل مقايسه نيست. ضمن اينکه 
تحليل تصاوير را هم خودمان انجام می دهيم. در اکتشاف 
برداش��ت تصاوير يک بحث و تحليل آن بحثی ديگری 
است. الان شرکتی داريم که در اين زمينه ارائه خدمات 
می دهد. وی به مقايسه شرايط پيشين با وضعيت امروز 
کش��ور در اين حوزه پرداخت و گفت: قبلًا در ش��رايطی 
بودي��م ک��ه اگر می خواس��تيم کاری انجام دهيم لاجرم 
بايد س��ريع انجام می داديم و خيلی زمان نداش��تيم. الان 
زمانی است که می توانيم به صورت منطقی جلو برويم. 
به عنوان مثال در زمينه سانتريفيوژ از ابتدای خلق فکر 
ساخت يک سانتريفيوژ جديد تا زمان توليد آن به ۸ سال 
زمان نياز است و ما هم داريم همين مسير را طی می کنيم 
و خوش��بختانه توفيق زيادی هم نصيب مان ش��ده است. 
الان با چين و کشورهای ديگر مذاکره می کنيم. البته اين 
کشورها يک سری شرايطی مثل پيوستن به يک سری 

کنوانس��يون ها، ايمنی و ... دارند و ما خيلی ش��تابی برای 
پيوستن به کنوانسيون های بين المللی نداريم. از اين رو 
با  تأمل جلو می رويم. صالحی در زمينه ساخت ۲ نيروگاه 
جديد گفت: ۲ نيروگاه را در حال احداث داريم. يعنی ۱۰ 
ميليارد دلار س��رمايه گذاری بايد انجام دهيم. به خاطر 
شرايط آب و هوايی نيروگاه های بزرگ را بايد در جنوب 
و يا در ش��مال ايجاد کنيم. ولی نيروگاه های کوچک را 
می توانيم در محل مصرف ايجاد کنيم. وی درباره ذهنيتی 
ک��ه اف��کار عمومی از انرژی هس��ته ای دارند اظهار کرد: 
متأس��فانه تصور اذهان عمومی از انرژی هس��ته ای غالباً 
موضوعاتی نظير سانتريفيوژ و غنی سازی است، در حالی 
که صنعت هسته ای کاربردهای ديگری در کشاورزی، 
صنعت و سلامت نيز دارد. چنانچه در حال حاضر دست 
اندرکار احداث يک بيمارستان هسته ای هستيم. اين هم 
ي��ک صنعت اس��ت و هم دان��ش که هم عرضه خدمات 
در س��لامت دارد و هم برداش��ت و استفاده علمی خواهد 
داشت. ۹۵ درصد از کارهای قراردادی آن به اتمام رسيده 
است و تنها بخش مربوط به ضمانت بانکی آن با کشور 
اتريش باقی مانده که در حال انجام آن هستيم. ان شاء ا... 
شاهد بيمارستانی مدرن در غرب آسيا خواهيم بود. رييس 
سازمان انرژی اتمی با اشاره به بحث مذاکرات هسته ای 
گفت: در بحث مذاکرات اين توجه را داشتيم که ممکن 
بود آنها زير قرارداد بزنند. به همين علت پيش بينی هايی 
را برای برگش��ت پذيری کرده بوديم. ما با خوش باوری 

در مذاکره شرکت نکرديم.
وی ادامه داد: در سال ۱۳۸۶ به ما اطلاع دادند که ديگر 
موليبدنی به کشور نخواهد آمد، با توجه به اين مسأله و 
درماندگی پزش��کان و عدم تأمين راديوداروی بيماران؛ 
پروژه موليبدن را آغاز کرديم و به مدت ۴ سال ادامه داديم. 
اي��ن پ��روژه در راکتور تحقيقاتی تهران ادامه پيدا کرد و  

توانستيم مشکل بيماران دردمند را مرتفع کنيم.

صنايع معدنی، اولويت نخست سرمايه گذاری خارجی برجام بهم بخورد، جهان را حيرت زده مي کنيم
جلسه مهم مجلسی ها با وزیر صنعت برگزار شد؛ ریيس سازمان انرژي اتمي:

ش��هردار ته��ران در حکمي رضا صالح��ي اميري، وزير 
س��ابق فرهنگ و ارش��اد اسلامي را به عنوان معاون امور 
اجتماع��ي و فرهنگي ش��هرداري تهران منصوب کرد.

در مت��ن حک��م دکتر محمدعلي نجفي آمده اس��ت: »با 
عنايت به تخصص، تعهد، تجارب و ساير شايستگي هاي 
جنابعال��ي، ش��ما را ب��ه عنوان معاون ام��ور اجتماعي و 
فرهنگي ش��هرداري و قائم مقام ش��هردار در سياس��ت 
گ��ذاري، هماهنگي و نظارت بر برنامه ها و فعاليت هاي 
فرهنگي و اجتماعي شهرداري تهران منصوب مي کنم.

با صداقت و لياقتي که از شما سراغ مي رود، رجاء واسق 

دارم ک��ه هم��ه توانايي ه��اي خود را براي انجام وظايف 
محوله و خدمت موثر به شهروندان عزيز به کار خواهيد 
گرفت.مس��لما دس��ت يابي به شهري اسلامي، انساني، 
پايدار و هوش��مند و در يک کلام ش��هري براي زندگي 
بهتر و شکوفايي بيشتر استعدادهاي يکايک شهروندان 
مس��تلزم درک و بينش��ي ژرف، رويکرد و برنامه اي نو، 
عزم و مشارکت جمعي، ايجاد انسجام در برنامه ها و در 
راس آن ها توکل و توفيق الهي س��ت که بايد س��ر لوحه 
اقدام��ات و تلاش ه��اي جنابعال��ي و همکاران تان قرار 
گيرد.انتظار مي رود، مجموعه سياست ها و فعاليت هاي 

حوزه تحت تصدي خود را بر اس��اس اس��ناد فرا دست و 
برنامه هاي مصوب شهردار تهران و برنامه اعلان شده 
اين جانب براي اداره شهر، تنظيم و با تشريک مساعي با 
ساير معاونان و مديران تحت نظر شهردار و هم فکري و 
همراهي مجموعه بزرگ و ارزشمند مديران، کارشناسان 
و کارکنان شهرداري براي اجراي آن ها اقدام فرماييد.از 
درگاه خداوند متعال دوام توفيق جناب عالي را در خدمت 
به نظام مقدس جمهوري اسلامي، تحقق معنويات مقام 
معظم رهبري، پيشرفت آباداني تهران و تامين آسايش 

و آرامش شهروندان عزيز مسألت دارم.«

صالحي اميري راهي بهشت شد
وزیرسابق ارشاد معاون شهردارتهران؛
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اقتصاد ي، سياسي و اجتماعي 

نسخه الكترونيك روزنامه را هر روز در سـايتwww.tejaratonline.ir  مشاهده كنيد.

ريي��س س��ازمان ان��رژي اتمي با بيان اين ک��ه برجام براي 
همه طرف ها مفيد است تأکيد کرد: برجام براي ما، جامعه 
بين الملل و استحکام بخشيدن به ان پي تي مهم است. اگر 
برجام بهم بخورد هيچ کنوانس��يوني نمي تواند از اس��تحکام 
لازم برخوردار باش��د. اميدواريم اين اتفاق پيش نيايد. ولي 
اگ��ر برج��ام بهم بخورد ما آنها را حي��رت زده خواهيم کرد. 
علي اکبر صالحي در مراسم...    همين صفحه

برجام بهم بخورد
جهان را حيرت زده مي كنيم

گروه بين الملل: تنش نس��بت به احتمال وقوع جنگ نيابتي 
در لبنان با مرموزتر ش��دن وضعيت س��عد حريري بيش��تر 
ش��ده اس��ت. خبرگزاري گاردين گزارش داد در جريان س��فر 
ناگهاني رئيس جمهور فرانس��ه به رياض، عربس��تان اجازه 
ديدار و تماس امانوئل ماکرون با سعد حريري را نداده است. 
درحاليک��ه حري��ري در رياض اس��ت ، محمود عباس رئيس 
دولت خودگردان فلس��طين که ماه گذش��ته با گروه حماس 
آشتي کرد نيز به عربستان...          صفحه 12

اولتيماتوم 
»ميشل عون« به » سلمان«

مرک��ز ف��ن آوري چين 
– بلژي��ک ، آين��ده اي 
در تج��ارت ف��ن آوري 
پيش��رفته اس��ت که کار خود را در ماه 
ژوئن در لون لا نوو آغاز کرد که تنتيجه 
همکاري اس��تان هوبي و دولت منطقه 
وال��وون بلژي��ک و مرکز فرهنگي چين 
در بروکس��ل بود که درآن ش��هرداري 
ش��انگهاي فعالي��ت زي��ادي در تقويت 
رواب��ط چي��ن و اتحاديه اروپ��ا دارد. در 
جريان س��فر يوآن جياج��ون فرماندار 
اس��تان ژيجي��ان به جمه��وري چک ، 
ب��ر همکاري دولت ه��اي محلي براي 

ساخت يک پارک لوجستيکي و...
ادامه در صفحه 12

درخواست همكاري دولت هاي 
محلي چين از اتحاديه اروپا

فو جينگ
چاينا ديلي

يادداشت

اقتص��اد ايران تا چه حد 
براي خ��روج احتمالي 
آمري��کا از برج��ام و مقابل��ه با برقراري 
مجدد نظام تحريم ها آماده اس��ت؟ آيا 
تحريم ه��اي اقتص��ادي آمريکا به آن 
نحوي که در سال هاي ۹۱ و ۹۲ اجرا شد، 
برگش��ت ناپذيرند؟ اقتصاد ايران تا چه 
ميزان از فرصت برجام براي بازگش��ت 
ناپذير کردن تحريم هاي اقتصادي بهره 
ب��رد؟ مدافعان برجام و هواداران دولت 
روحان��ي بيش از منتق��دان و مخالفان 
برجام وظيفه دارند به پرسش هاي فوق 

پاسخ دقيق و غيرشعاري بدهند...
ادامه در صفحه 3

فرصت از دست رفته
 برجام

مهدي الياسي
روزنامه نگار

سرمقاله

جلسه مهم مجلسی ها با وزیر صنعت برگزار شد؛

صنایع معدنی، اولویت نخست سرمایه گذاری

صنعت، معدن و تجارت

گراوندیدرگفتگوبا»تجارت«:تولیدکنندگانبهدنبالبازارهایجدید

خطرحذفایران
ازبازارسیمانعراق
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بررسیهای»تجارت«ازنحوههزینهکردمنابعارزینشانداد؛

سیاستزدگیدرصندوقتوسعهملی
گروه اقتصاد کلان: در تازه ترين گزارش صندوق توسعه ملي هزينه 
کردها، و مصارف آن منتشر شده است اما موضوعي که بسيارمهم 
است نحوه سياسي کاري در بيان انتشار اين گونه داده هاي آماري 
اس��ت.  پس از اينکه يکي از چالش هاي دولت نهم،حس��اب ذخيره 
ارزي بود.حسابي که در دولت هشتم به منظور جلوگيري از نوسانان 
ارزي ناشي از کاهش درآمد نفت و کمک به بخش خصوصي و توليد 

ايجاد شده بود،در دلت نهم با وجود درآمد سرشار نفت،نه تنها خالي 
ماند،بلکه منفي نيز شد. بطوري که سازمان بازرسي  کشور گزارشي 
را درباره برداش��ت هاي غير قانوني از اين حس��اب را گزارش کرد.

اما محمود بهمني رييس کل وقت بانک مرکزي همواره موجودي 
حس��اب ذخيره ارزي ايران را در تاريخ بي س��ابقه عنوان مي کرد و 
اذعان مي کرد که موجودي اين حساب محرمانه بوده که نبايد اعلام 

شود. وي در اسفند ۱۳۹۰ در پاسخ به سوال نمايندگان مجلس اعلام 
کرد که حس��اب ذخيره ارزي خالي اس��ت! در طول حاکميت حساب 
ذخيره ارزي،نه تنها گزارش��ي از اين حس��اب ارايه نش��د،بلکه هيات 
امناي اين حس��اب نيز برکنار و مديريت حس��اب به بانک مرکزي 
منتقل ش��د و هيچ گام منابع اين حس��اب در اختيار بخش خصوصي 

قرار نگرفت...                       صفحه 3

»تجارت« فشار نمایندگان به برخی وزرای دولت را تشریح کرد؛

استیضاح  يا عملیات روانی

 »تجارت« طرح انتزاع وزارت راه و شهرسازی را بررسي كرد؛

بیراهه جدایی 
مسکن از راه

»تجارت«ازهزینه بالاي برپایي نمایشگاه درتهران گزارش مي دهد؛

زرق و برق بالا
 با دستاورد هیچ!

تجارت- محمد خادمي: در۸ ماه گذشته سال جاري تعداد قابل توجهي نمايشگاه بين 
المللي از سوي شرکت، موسسات، سازمان هاي دولتي و خصوصي در کشور برگزار شده 
است؛ بيشتر اين نمايشگاه در پايتخت به دليل شهر اقتصادي بودن آن برپا مي شود.به 
قدري اس��تقبال از برپايي نمايش��گاه در چندس��ال اخير در پايتخت صورت گرفته است 
که سه مجموعه مصلاي امام خميني)ره( در دل شهر...         صفحه 5
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 HEALTHY  BABY MAGA Z I N E

ماهنامه

نشريه اي در خدمت سلامت كودكان ايران

نشريـه اي براي  
تربيـت، سلامت شادي و 

نشاط شيرخواران و كودكان


